
Ett år med klimatet i fokus !
Med anledning av FN:s klimattoppmöte i Paris 
i december 2015 har många av föreningens 
aktiviteter under året haft en koppling till 
klimatfrågan; spännande föreläsningar och 
diskussioner, studiecirkel, deltagande i 
manifestationer och natursnoksaktiviteter med 
klimat som tema. Utöver klimatet så har 
kretsen i vanlig ordning arbetat med en rad 
andra frågor och aktiviteter och vi kan se 
tillbaka på ett mycket händelserikt år. !
Årsmöte och styrelse !
Årsmötet ägde rum 19 mars på Folkets Hus i 
Umeå. Efter avslutat årsmöte kunde 
medlemmar och andra ta del av klimatexperten 
och tidigare TV-meterologen Per Holmgrens 
föreläsning ”Det minsta vi kan göra är så 
mycket som möjligt”. !
Stämman valde ordförande samt s ju 
styrelseledamöter som konstituerade sig enligt 
följande: 
Ordförande  Simone Andersson 
Kassör   Marcus Klaus 
Sekreterare  Fredrik Björkman 
Ledamot  Susanne Hoffman 

Ledamot   Cia Odelberg 
Ledamot  Roger Olofsson 
Ledamot  Sofia Hagsand !
Styrelsen har hållit 8 protokollförda möten 
under året. Kretsens nyhetsmail skickades 
inledningsvis ut av Mats Djupsjöbacka, denna 
uppgift togs så småningom över av Simone 
Andersson. Fredrik Björkman har skött 
kretsens hemsida och tillsammans med Simone 
Andersson administrerat Facebook-sidan. Mot 
slutet av året övertogs web-ansvaret av 
Susanne Hoffman. Även Owen Laws och 
Marcus Klaus har behörighet att administrera 
hemsida och Facebooksida. !
Representation 
• Sofia Hagsand har representerat kretsen i 

Stiftelsen naturvård vid nedre Umeälven. 
• Owen Laws och Anders Wangel har varit 

kretsens representanter i kommunens 
cykelforum. 

• Bertil Brånin har representerat kretsen i 
Kustvattenrådet samt i Mellanbygdens 
vattenråd. 

• Anders Wangel har representerat kretsen i 
miljöcafégruppen och har suttit med  i SFRs 
arbetsgrupp kring Vargen/Kungsgatan 101. !

Verksamhetsberättelse för 2015



!
Styrelsens organisation och avtal !
Verksamhetsområden 
Sedan 2012 finns verksamhetsområden som 
fungerar som arbetsgrupper med egen budget 
och delegat att bland annat anordna aktiviteter 
och företräda kretsen i frågor som rör 
verksamhetsområdet. Under 2015 inrättades 
ännu ett verksamhetsområde; Cykelstaden 
Umeå. Ett verksamhetsområde som syftar till 
att samla kunskap, kompetens och engagemang 
kring cykelfrågor i Umeå samt stärka 
Naturskyddsföreningens roll som remissinstans 
i samhällsplaneringen. För närvarande finns 
fyra verksamhetsområden inom kretsen, vart 
och ett med en eller två ansvariga: !
• Barn-, familj- och natur. Områdesansvarig: 

Cia Odelberg  
• Skog och biologisk mångfald. 

Områdesansvariga: Mats Djupsjöbacka och 
Torun Bergman 

• Samhälle och konsumtion. Områdesansvarig: 
Susanne Hoffman och Anders Wangel 

• Cykelstaden Umeå. Områdesansvarig: Owen 
Laws  !

Samarbetsavtal med Bostaden AB 
Kretsen har under flera år haft ett sponsoravtal 
med det kommunala bostadsbolaget, som har 
inneburit att kretsen mottagit 30 000kr mot att 
anordna ett bestämt antal aktiviteter för 
Bostadens kunder. Under 2015 hamnade detta 
samarbete mellan stolarna, men kretsen avser 
att försöka få till ett avtal igen under 
kommande år. !
Förflyttning av föreningens sparkonto 
Under årsmötet 2015 lyftes frågan om en etisk 
placering av föreningens pengar. I nuläget har 
föreningen ett konto hos Nordea. Styrelsen har 
under året utrett olika alternativ och funnit att 
JAK-banken mycket bra motsvarar kretsens 
behov och värderingar. En förflyttning av 
föreningens sparkonto är på gång. !!

!
Verksamheten under året !
I april  månad inleddes studiecirkeln ”Gruvor ; 
vad är problemen” i samarbete  med 
Studiefrämjandet samt Länsförbundet som 
bidrog till halva kostnaden för kurslitteraturen: 
Arne Müllers bok ”Smutsiga miljarder”. 
Studiecirkeln bestod av fem deltagare som 
träffades vid tre tillfällen. På festivalen Kullar 
& Klang i Vännforsbäck den 16 maj deltog 
kretsen med en monterplats. Arrangemanget är 
en bra arena för att rekrytera nya medlemmar 
samt för nätverkande med andra föreningar. 
Den 22-24 maj hölls Naturskyddsföreningens 
rikskonferens i Åre med tema ”Det våras för 
landsbygden”. Kretsen representerades av Cia 
Odelberg och Marcus Klaus. Inspirerande och 
intressanta dagar fyllda av workshops, 
föreläsningar och nätverkande. I slutet av maj 
anordnade styrelsen ett medlemsmöte med 
grillknytis vid Älvtået, tyvärr utan någon större 
uppslutning, men en mycket fin kväll vid älven 
blev det. Den 5 juni höll Länsstyrelsen 
Västerbotten ett informationsmöte om 
miljöförbättrande åtgärder av Öreälven, kretsen 
representerades på mötet av Marcus Klaus och 
Roger Olofsson. I slutet av juni yttrade sig 
kretsen genom Sofia Hagsand i Trafikverkets 
samrådsremiss om de olika alternativen för 
dragningen av Västra länken, yttrandet går att 
läsa på kretsens hemsida. Under året har 
kretsen arrangerat aktiviteter i samarbete med 
Svenska Tur i s t fö ren ingen (STF) : en 
föreläsning av Arne Müller om gruvnäringen 
samt en familjeaktivitet om allemansrätten. Ett 
mycket givande samarbete som kommer att 
fortsätta. Umeå Universitets välkomstmässa i 
början av september är ett bra sätt att synas. 
Under årets mässa besökte uppskattningsvis 
200 personer Naturskyddsföreningens monter, 
v a r a v 7 4 d e l t o g i d e n u p p s k a t t a d e 
gissningstävlingen ”Vinn en ekomatkasse”. 
Under hållbarhetsdagen den 12 september hade 
Naturskyddsföreningen ett bokbord på Café 
Planet. På Whole Earth-konferensen den 18 
september var kretsen på plats med en monter.    
Den 27 september nådde trubaduren Robin 



Djusberg Umeå och Ålvtåets Gröna med sin 
caféturné för att uppmärksamma kampanjen 
”Byt till eko”. Kretsen var på plats under 
konserten. I slutet av året bjöd kretsen sina 
medlemmar på julfika på Kafé Station, tanken 
var att ge utrymme för styrelsen och 
medlemmarna att träffas och utbyta tankar. 
Tjugotalet medlemmar, både vuxna och barn 
kom för att fika, pyssla och samtala. Ett trevligt 
inslag som gärna får bli tradition. !
Klimatåret 2015 
Först ut var klimatexperten och tidigare TV-
meteorologen Pär Holmgren som i samband 
med årsmötet den 19 mars höll föreläsningen 
”Det minsta vi kan göra är så mycket som 
möjligt” på Umeå Folkets Hus. 70 Personer 
lyssnade och diskuterade brådskan i 
omställningen till ett hållbart samhälle. Denna 
diskussion fördjupades sedan i en studiecirkel 
om Svante Axelssons bok ”Vår tid är nu – 10 
hoppfulla perspektiv på klimatkrisen” som har 
hållits i samarbete med Studiefrämjandet på 
Klossen i Maj-September och besöktes av fem 
in t resserade de l tagare . S tudiec i rke ln 
kulminerade i en föreläsning och samtal med 
S v a n t e d e n 2 4 s e p t e m b e r. S v a n t e , 
generalsekreterare i Naturskyddsföreningen 
lockade 100 personer till Umeå Folkets Hus 
och gav oss mycket hopp i den allmänna 
uppgivenheten som sprider sig om klimatkrisen 
(föreläsningen och samtalet finns på https://
www.youtube.com/watch?v=KiGDYO07MLU 
och h t tps : / /www.youtube .com/watch?
v=EbhiRErfwBg).  

Klimathösten fortsatte med en föreläsning på 
miljöcaféet av Sven Hammar, klimatchef på 
Naturskyddsföreningen om solenergi och 

annan förnyelsebar energi med utgångspunkt 
från föreningens årsbok Solrevolution. FNs 
klimatkonferens uppmärksammades slutligen i 
November genom konstprojektet ”Run for your 
life”, ett staffetlopp från Kiruna till Paris 
organiserad av Riksteatern i samarbete med 
bland annat Naturskyddsföreningen. Loppet 
passerade Umeå den 12 November och lockade 
mycket folk på gatan att heja för och följa 
löparna på väg mot Paris. Natursnokarna i 
Carlshöjd hade en aktivitet med klimat-tema 
och Cykelstaden Umeå anordnade info-dag om 
v i n t e r c y k l i n g i s a m b a n d m e d 
klimatmanifestation ”Känn Hoppet” (läs mer 
nedan). !
Verksamhetsområdet Barn, familj- och natur 
Sedan starten 2013 har verksamhetsområdet 
vuxit och hade under 2015 tre aktiva 
Natursnoksgrupper som regelbundet anordnade 
familjeaktiviteter med upptäckarglädje, 
nyfikenhet och lärande om naturen i fokus. 
Natursnokarna i Hörnefors har hållit 6 
aktiviteter under året, med tiotalet deltagande 
barn varje gång. Alla mycket uppskattade 
aktiviteter. Gruppen i Obbola höll 6 träffar. 
Gruppen i Carlshöjd har hållit 5 aktiviteter 
under 2015, med varierande antal deltagande 
familjer. Natursnokarna annonserar om sina 
aktiviteter lokalt och/eller på Facebook och 
kretsens hemsida. Verksamhetsområdet har 
hållit ett medlemsmöte under året, den 24 mars 
på Umeå Folkets Hus, 4 medlemmar deltog.  
I a u g u s t i d e l t o g M a r c u s K l a u s i 
fortbildningsdagen ”Skogen som klassrum” på 
Umeå Waldorfskola. Dagen arrangerades av 
Naturskyddsföreningen Riks och Naturskolan 
Umeå. Förutom att delta i aktiviteterna så 
informerade Marcus om kretsens arbete samt 
om vikten av tätortsnära skogar.  

https://www.youtube.com/watch?v=KiGDYO07MLU
https://www.youtube.com/watch?v=EbhiRErfwBg


I samarbete med Stiftelsen naturvård vid nedre 
Umeälven anordnades i den 15 augusti en 
familjeaktivitet med ringmärkning av fåglar 
vid fågelstationen vid Degernäs. En familj 
deltog i aktiviteten, med bättre marknadsföring 
hade deltagarantalet kunnat vara högre. 
  
Verksamhetsområdet Skog och biologisk 
mångfald 
Den 4 februari hölls ett medlemsmöte på 
Folkets Hus och 8 medlemmar deltog. Den 5 
september arrangerade Länsförbundet en 
endagarskurs i naturvård för provats 
s k o g s ä g a r e i s a m a r b e t e m e d N o r r a 
Skogsägarna. Från Umeå-kretsen deltog 4 
medlemmar som lärare och funktionärer. 
Kursen var mycket uppskattad av deltagarna. 
Den 10 oktober anordnades en skogsutflykt till 
Tomtebo med 6 deltagare. En promenad genom 
Tomteboskogen och Tomtebo visningsområde 
där skogsbruket i Sverige diskuterades, samt en 
besiktning av avverkningsområdet och 
byggplatsen vid Lilljansberget. Den 24-25 
o k t o b e r d e l t o g t v å m e d l e m m a r u r 
skogsgruppen i Skogsnätverkets träff i Alvesta. 
Det blev en inspirerande och lärorik helg fylld 
av worskshops, föreläsningar, diskussioner och 
exkursioner. Medlemmar från kretsen har 
u n d e r h ö s t e n i n v e n t e r a t m å n g a 
avverkningsanmälda skogar och lyckats 
avvärja några avverkningar av lokaler med 
höga naturvärden. !
Verksamhetsområdet Samhäl le och 
konsumtion 
Den 18 april anordnades den omtyckta 
klädbytardagen. 90 personer besökte 
arrangemanget, 215 plagg bytte ägare. 
Föreningen fick in 540 kr genom försäljning av 
fika, pengarna donerades till Naturarvet. På 
uppdrag av Naturskyddsföreningen Riks så 
genomförde Anders Wangel i egenskap av 
butiksrevisor en ”Bra Miljöval”-certifiering av 
Willys på Ersboda. Under Miljövänliga Veckan 
(v.40) så delades affischer och foldrar om 
”Schysst EKO-fika” ut på många av stadens 
caféer. Två av Umeås gratistidningar bjöds på 
ekologiskt fika under hela veckan. De fick 

mycket faktainformation om eko-fika samt fick 
utvärdera fikat. Miljövänliga veckan fick 
därigenom tidningarnas uppmärksamhet.  !
Verksamhetsområdet Cykelstaden Umeå 
I juni lanserades verksamhetsområdet 
Cykelstaden Umeå. Verksamhetsområdet finns 
som både grupp och sida på Facebook, och i 
gruppen diskuteras cykelfrågor flitigt. 
Facebooksidan hade 
redan efter ett halvår 
uppemot 60 ”gillare” 
o c h i n l ä g g e n n å r 
v ä l d i g t l å n g t u t . 
Verksamhetsområdet 
har hittills bland annat 
bidragit till föreningens 
yttrande om Västra 
l ä n k e n , b r e v l e d e s 
bemött kommunens 
informationskampanj 
”Kollvisionen” samt regelbundet representerat 
styrelsen i kommunens cykelforum Den 29 
november deltog Cykelstaden Umeå i 
klimatmanifestationen ”Känn hoppet” med 
information om vintercykling. Föreningen bjöd 
på eko log i sk sva r tv inbä r sg lögg och 
pepparkakor och hade intressanta samtal med 
väldigt många personer.  !
Tack alla medlemmar! 
Sammanfattningsvis har det varit ett mycket 
händelserikt år där många människor har visat 
stort intresse och engagemang. Styrelsen vill 
därför avsluta med att tacka alla medlemmar 
som har bidragit till och deltagit i alla 
aktiviteter. !
Umeå 2016-02-10 !
Simone Andersson 
Marcus Klaus 
Fredrik Björkman 
Susanne Hoffman 
Cia Odelberg 
Roger Olofsson 
Sofia Hagsand


